MSLIP (Maples School Literacy Intervention Plan)

Dear Maples families,

Extra Help is no longer an afterschool activity. Maples School is helping each and every student improve their literacy skills (Reading and Writing) daily and within the school day. Reading is on the rampage at Maples! Maples Staff has started the **MSLIP program** to help students advance their reading skills.

All Maples teachers are implementing a new literacy intervention plan in the form of guided reading (a strategy that helps students become good readers). The students read with the teachers and the paraprofessionals from a series of selected books and do a writing activity about the book. We have a nice selection of over 5,000 books. Students are expected to take the books home and read them daily. We would like to encourage you as parents to promote this program with your children by listening to them read or ensuring that they are reading the books. (Lost or damaged books will incur a fee of \$5 per book; therefore, please take care of the books).

The ultimate goal of the program is to help the students become better readers and apply these reading skills in different content areas.

The following framework is in place to ensure program effectiveness:

- Students are divided into small groups (4-6 students). The younger the students the smaller the groups.
- Appropriately leveled reading materials are selected for the group and each child should have his/her own copy of the text selection or book.
- The teacher or paraprofessional conducts the lesson for 35 minutes
- The teacher or paraprofessional observes the students while they read the text and help them problem solve by coaching them.
- The teacher or paraprofessional assigns a writing activity to ensure that the text has been comprehended by the readers and to improve their writing skills.

Parents and teachers are the key motivators and are essential to the success of the program. Please encourage your child to read daily and help them develop and maintain the love of reading.

If you have any questions or concerns about the MSLIP, please call us! Together we can inspire your child to read more and become a lifetime reader.

Thank you, Mrs. Faraj, Principal

MSLIP (Maples School Literacy Intervention Plan) الخطة المكثفة لتطوير القراءة والكتابة في مدرسة مايبلز

,حضرة الأهالى الكرام

الحاجة أم الاختراع! نعلن عن ابتداء برنامج القراءة المكثفة في مدرسة مايبلز

ابتدأت مدرسة مايبلز بتنفيذ البرنامج المكثف لتحسين مستوى القراءة عند الطلاب. هذا البرنامج هو عبارة عن خطة مفصلة لمساعدة طلاب مايبلز على القراءة والكتابة. لن تكون بعد اليوم برامج بعد وقبل المدرسة هي الوسيلة الاضافية الوحيدة لمعالجة تدني مستوى القراءة. ستكون المساعدة خلال الدوام ومن ضمن البرنامج التعليمي اليومي

لقد ابتدأ جميع معلمين ومعلمات مايبلز بتنفيذ الخطة المعدة لمساعدة الطلاب على التقدم في القراءة. هذه الخطة تتطلب من جميع المعلمين في الصف اختيار مجموعة من الكتب الملائمة لمستوى كل طالب, قراءة . هذه الكتب مع الطلاب, ومساعدتهم على الكتابة للتعبير عن فهمهم لهذه الكتب

سيأخذ ولدكم يوميا الكتب التي يقرأها في المدرسة الى البيت, الرجاء مساعدتنا على انجاح هذا البرنامج من خلال تشجيعكم لأو لادكم على قراءة هذه الكتب عدة مرات يوميا حتى لو شعرتم أن ولدكم يقرأها بسهولة. كما عليكم تذكير أو لادكم بالمحافظة على هذه الكتب اذ سيكون هناك رسم وقدره 5\$ لكل كتاب ضائع أو ممزق

نتبع الخطوات التالية في المدرسة لضمان فعالية البرنامج

.(يتم تقسيم الطلاب الى مجموعات صغيرة (4 أو 6 طلاب يتم اختيار الكتب الملائمة لمستوىالطلاب في المجموعة الواحدة. سيحصل كل طالب على نسخة من الكتاب تشرح المعلمات مضمون الكتاب ومن ثم يقر أه الطالب ويجيب على اسئلة فهم النص خلال الحصة تراقب المعلمات الطلاب وهم يقر أون وتعلمهم الوسائل الأمثل لقراءة المفردات الصعبة تعين المعلمات نشاطات كتابية لتضمن أن الطلاب قد فهموا مضمون الكتاب ولتحسين مستوى الكتابة عندهم

تحسين ورفع مستوى طلاب مايبلز في القراءة هو الهدف الرئيسي لهذا البرنامج وهذا الهدف لن يتحقق الا بمساعدتكم. التعاون المستمر بين الأهل والمعلمين هو عامل رئيسي لضمان النجاح. لهذا الرجاء أن تشجعوا أو لادكم على القراءة يوميا ليتوصلوا الى مرحلة الشغف بالقراءة

اتصلوا بنا اذا كانت لديكم أية أسئلة متعلقة بهذا البرنامج. بالتعاون معا نستطيع أن نساعد أو لادكم على القراءة أكثر ليصبحوا قرّاء محتر فين

شكر ا جزيلا السيدة فاطمة فر ج